
Bygningskultur Foreningen i Lyngby-Taarbæk 
 

 

 

Referat fra den stiftende generalforsamling tirsdag den 11. marts 2003 på 

Stadsbiblioteket i Lyngby. 
 

Hans Nielsen bød velkommen til de ca. 50 fremmødte og orienterede kort om formålet med stiftelse 

af foreningen og det forberedende møde i Fuglevad Vandmølle den 17. februar. Herefter blev 

forslag til dagsorden fremlagt. 

 

Ad. 1:   Valg af dirigent og referent 

 Erling Møller Pedersen blev valgt som dirigent og Hans Nielsen som referent. 

 

Ad 2:   Godkendelse af dagsorden 

 Dagsordenen blev godkendt 

 

Ad 3:   Fremlæggelse af forslag til foreningens formål og navn (§ 1-3). 

 Dirigenten oplæste § 1-3.  

 Vedr. formålet blev det foreslået,  

• at det klart kommer til at fremgå af § 2, at foreningens formål også er at virke for en 

høj kvalitet af nye bygninger, bebyggelser og miljøer, 

• at haver kommer til at indgå i formålsparagraffen, og 

• at der foretages en række sproglige rettelser. 

Navnet ”Bygningskultur Foreningen i Lyngby-Taarbæk” blev kritiseret for at være for 

snævert.  

 

Ad 4:  Vedtagelse af foreningens formål og navn (§ 1-3) 

Der var enighed om, at foreningens formål også er at virke for høj kvalitet af nye 

bygninger, bebyggelser og miljøer, så følgende formulering blev vedtaget:  

”Foreningens formål er at virke for bevaring, samt god vedligeholdelse og høj kvalitet af 

eksisterende såvel som nye bygninger, bebyggelser og miljøer i Lyngby-Taarbæk 

Kommune. 

 Foreningen vil herunder arbejde for 

1. bevaring af og respekt for arkitektonisk og kulturhistorisk værdifulde bygninger. 

2. bevaring og udvikling af kulturmiljøer, haver, gadebilleder og landskabelige værdier. 

3. at nye bygninger i kommunen placeres og udformes med hensyntagen til det 

omgivende miljø. Disse forhold skal klart fremgå af de lokalplanforslag, der 

udarbejdes. 

4. udbredelse af kendskab til og forståelse for værdien af godt håndværk og arkitektonisk 

og landskabeligt miljø.” 

Der var stort flertal for at fastholde navnet ”Bygningskultur Foreningen i Lyngby-

Taarbæk”, da det var vigtigt med et kort navn i såvel tale som skrift. 

Ad. 5:  Fremlæggelse af forslag til foreningens øvrige vedtægter (§ 4-14) 

 Dirigenten oplæste § 4-14. 

Vedr. generalforsamlingen (§ 6) blev det anført, at det ikke var tilstrækkeligt med en frist 

på kun 1 uge fra modtagelsen af indkaldelse til generalforsamlingen til fristen for 
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indlevering af forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen. Det blev endvidere 

foreslået, at den ordinære dagsorden også kom til at indeholde valg af dirigent, og at 

”Beretning for det forløbne regnskabsår” blev ændret til ”Bestyrelsens beretning for det 

forløbne år.”  

Vedr. bestyrelsen (§ 7) blev det foreslået, at der blev sat loft over antallet af 

bestyrelsesmedlemmer samt sproglige forbedringer.  

I § 8 blev formuleringen ”Ved stemmelighed udsættes afgørelsen, indtil der opnås flertal.” 

foreslået ændret til ”Ved stemmelighed er formandens stemme udslagsgivende.” Der blev 

foreslået en skærpelse af kravet om, at mindst halvdelen af bestyrelsens medlemmer skal 

være tilstede, for at bestyrelsen er beslutningsdygtig. Det blev endvidere foreslået, at ”Over 

bestyrelsens møder føres en protokol, som underskrives af samtlige tilstedeværende 

medlemmer.” erstattes af  ”Referat godkendes af bestyrelsen på det efterfølgende møde.” 

Vedr. § 10 blev det foreslået, at ”lokalt” slettes  i ”Kontantbeholdningen skal indsættes i et 

lokalt pengeinstitut.” 

 

Ad. 6:  Vedtagelse af foreningens øvrige vedtægter (§ 4-14) 

Vedr. generalforsamlingen (§ 6) blev det vedtaget, at generalforsamlingen skal indkaldes 

med 4 ugers varsel i stedet for 3 ugers varsel, så der er 14 dage inden fristen for 

indlevering af forslag til generalforsamlingen udløber. Forslagene til ændring af ”Ordinær 

dagsorden” blev vedtaget.  

Det blev besluttet ikke at sætte et loft over antallet af bestyrelsesmedlemmer, men at 

anmode bestyrelsen om at fremkomme med forslag til et evt. loft over antallet af 

bestyrelsesmedlemmer til næste generalforsamling. De sproglige forbedringer blev 

vedtaget. 

I § 8 blev følgende formuleringer vedtaget: ”Ved stemmelighed er formandens stemme 

udslagsgivende”, ”Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst halvdelen af dens 

medlemmer er til stede, dog mindst 4.” og ”Referat godkendes af bestyrelsen på det 

efterfølgende møde.” 

 I § 10 blev ”lokalt” slettet. 

 

Ad. 7:  Fastsættelse af kontingent for personlige og for øvrige medlemmer 

 Kontingentet blev fastsat til: 

 150 kr. for ét personligt medlemsskab 

 225 kr. for par (Medlemskabet dækker 2 personer men kun et ekspl. af breve, blade m.m.) 

 500 kr. for øvrige medlemmer 

 

Ad. 8:  a) Valg af bestyrelse 

 Følgende blev valgt uden afstemning: 

 Henrik Hauch, Furesøvej 163, 2830 Virum 

 Morten Friis, Hyldehavevej 1, 1. th. 2800 Kgs. Lyngby 

 Kristian Riskær, Danmarksvej 28 B, 2800 Kgs. Lyngby 

 Hans Nielsen, Kastanievej 4 B, st. mf. 2800 Kgs. Lyngby  

 Finn Solgård Thomsen, Eremitageparken 237, 2800 Kgs. Lyngby  

 Henrik Knudsen, Argentinavej 6, 2800 Kgs. Lyngby 

 Gunver Risum, Furesøvej 5, 2830 Virum 

 Annette Hartung, Fortunparken 34, 2800 Kgs. Lyngby 

 Niels Friderichsen, Høstvej 4 C, 2800 Kgs. Lyngby 

 Klavs Helweg-Larsen, Toftegærdet 25 A, 2800 Kgs. Lyngby 
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 b) Valg af suppleanter: 

 Følgende blev valgt uden afstemning: 

 Sten Langvad, Asavænget 24, 2800 Kgs. Lyngby 

 Gertrud K. Galster, Gl. Lundtoftevej 42, 2800 Kgs. Lyngby 

 

 c) Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant 

 Følgende blev valgt som revisorer: 

 Erling Møller Pedersen, Furesøvej 161, 2830 Virum 

 Aase Steffensen, Præstebakken 37, 2830 Virum 

  

 Følgende blev valgt som revisorsuppleant: 

 Haldis Møller, Furesøvej 161, 2830 Virum 

 

Ad. 9:  Forslag til aktiviteter 

 Cykeltur med madpakke en søndag rundt i kommunen. 

 Tage sig af sagen om overmaling af maleri på husgavl på Lyngby Hovedgade. 

 Fredning af de gulkalkede bygninger i Frederiksdal. 

 Støtte til Hyldehaverne og Kaningården. 

 Kigge på vedligeholdelsen af kommunens ejendomme. 

 Udarbejde strategi for anvendelsen af Kommuneatlasset. 

  

Ad. 10:  Evt.  

Flemming Aalund oplyste, at han er medlem af Kulturmiljørådet i Københavns Amt 

udpeget af Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur, og at han gerne vil have en 

tæt kontakt med foreningens bestyrelse.    

 Hans Nielsen takkede dirigenten for sin ledelse af mødet og deltagerne for fremmødet. 

  

 Referent: Hans Nielsen 

  

   

 

 

  

 


